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Dr.  S z ő k e Lá s z l ó :
Az a v é l e m é n y e m ,  h o g y  a V á r o s g o n d n o k s á g o t  é r i n t ő  k é r d é s e k r e  t é r j ü n k  v i s sza  

m á r c i u s b a n  és ne a h iva t a l i  s z e r v e z e t  e g é s z é r e .  Ha  az t  m o n d j a ,  h o g y  c sak  a 
V á r o s g o n d n o k s á g g a l  k a p c s o l a t o s  s z e r v e z e t i  e g y s é g r e  t é r j ü n k  v i s s z a ,  a k k o r  el 
t u d o m  f o g a d n i .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Jól  é r t e m  S z ő k e  u r a t ,  h o g y  e l f o g a d j a  K a t o n a  úr  i n d í t v á n y á t ,  á l l j on  fel a 

Városgondnokság ,  de a márciusi  vi ssza térés t  csak a Vá r osgondnoks ág  beindulása 
ut áni  t a p a s z t a l a t o k  é r t é k e l é s e ,  e l e m z é s e  s z e m p o n t j á b ó l  j a v a s o l j a ?

Dr.  S z ő k e  L á s z l ó :
I gen ,  c s a k  így t u d o m  e l f o g a d n i .

Dr .  F e k e t e  An t a l  J á n o s :
S z á m o m r a  K a t o n a  úr  i n d í t v á n y a  r o p p a n t  s z i m p a t i k u s  és j a v a s o  l om a T . 

K é p v i s e l ő - t e s t ü l e t n e k ,  h o g y  f o g a d j a  el,  az e r e d e t i  á l l a p o t  á l l j on  v i s s za .  S z í v e m b ő l  
m o n d o m ,  h o g y  az a l e g j ob b  m e g o l d á s ,  ha az e r e d e t i  á l l a p o t  v i s szaá l l .

J á m b o r  At t i l a :
Megdöbben t e t t  a Jegyző úr ezen ki jelentése,  mert ,  ha szívéből  a Katona  Csaba 

indí tványát  t ámogat ja ,  akkor  nem értem az in tézkedésének eddigi menetét .  Ami 
eddig tö r t én t  és amit Katona  úr el akar  érni az indí tványával ,  az szer intem 
"köszönő viszonyban" sincs egymással .  Tula jdonképpen mi alakul t  ki? Kialakul t  
egyfelől  olyan dolog átalakí tás  címén,  és én nem vi tatom,  hogy ehhez a Jegyző 
úrnak nincsenek meg a törvényi  hát terei ,  azt viszont  ál l í tom,  hogy a Képviselő-  
t es tü le tnek  megvan a jogos í tványa  arra,  hogy az á t a l akulások  bizonyos  részét ,  
t e rmésze tesen  nem figyelemen kívül hagyva a t örvényességet ,  behatárol ja ,  mert  a 
t es tület  fe le lőssége  a város  működte t ésében  abban is ki fejezésre kell,  hogy 
jusson,  egy olyan hivatalnak kell kiszolgálnia a t es tü le t e t  és á l lampolgár t ,  amelyik 
kor r ek t en  működik ,  ahol az emberek meg vannak nyugodva,  ahol nincsenek 
negyedévente  á t szervezve ,  ahol nem a félelem az úr,  hanem a szakér te lem teszi  a 
mester t .  Nem igazán ér tem ezt a dologot .  Azér t  é r tek egyet  a Ka tona  Csaba 
indí tványával  és a Polgármes te r  úr levelével ,  mer t  az utóbbi  időben,  ami ebben a 
házban tör t én t ,  megí té lésem szerint  egyál talán nem szolgál ja azt  a célt ,  hogy itt 
nyugodt  körü lmények  közöt t ,  va lóságosan a fe ladat ra  f igyelve folyjon munka.

F a z e k a s  Is tván:
Az előbbi  kérdésem kapcsán szere tném a véleményemet  is elmondani .  Miér t  

t a r tom fon tosnak ,  hogy visszaál l jon az eredet i  rend és a Városgazdálkodás i  
Iroda? Azzal  mindenki  t i sztában van, hogyan folyik a város  üzemel te tése ,  a 
Közüzemi  Kft -n keresztül  bonyol í tunk le dolgokat .  Nagyon komoly összeggel  fog 
a V á r os go n d no ks á g  rendelkezni .  Viszont  tel jesen új szervezet  lesz, aminek meg 
kell majd találni  közösen  a formáját ,  azt hogy ki legyen az az e l lenőrző szerv és 
számonkérő ,  nehogy úgy jár junk,  hogy fél év alat t  el fogy a rendelkezésre  álló 
pénz és u tán nem tudjunk,  hogy mihez kezdjünk.

C s ő v á r i  János:
Úgy gondo l om,  hogy Fazekas  Is tván tel jes meggyőzésse l  e lőadt a  azt ,  ami 

indokol ja  K a t on a  Csaba  előter jesztését .  Nyilván a Po lgá rmes t e r  úr  által kiadot t



anyag valamiféle megoldás ,  de az a helyes,  amit a többiek mondanak,  mert  idő 
kell,  hogy kialakul jon a Városgondnokság  fe l té te l rendszere ,  és akkor  lehet igazán 
á tgondoln i  a dolgot .  Javasolom,  gondol juk át az egyéb kérdéseket ,  hogy ne 
legyen olyan probléma,  amit innen-onnan kell megtudni ,  pl. egyes fontos  
beosz t á sú  embereknek alkalmasint  a menesztésé t ,  kinevezését .  Azt gondolom,  
hogy az együ t tműködés  alapfel tétele  a tes tüle t  és a vezetés ,  a t es tület  és a j egyző  
k öz ö t t  a nagyon őszinte,  sokré tűen  kibontot t ,  tehát  minden hát tér t  e lővezetet t  
információ,  amivel  mindannyian rende lkezünk,  s hiszem azt,  hogy akkor  nem 
f ordu lnak  elő ilyen anomál iák.  Egyrész t  ö rü lök  annak,  hogy több ember  is 
gondo l t  arra,  hogy valamit  kel lene tenni ,  mert  nem ta r tha tó  az az ál lapot ,  ami 
hi r telen kialakul t ,  s úgy hiszem, a Jegyző úr is érzi ennek a felelősségét ,  
p roblemat iká já t ,  maga is azt  javasol ja ,  hogy áll jon vissza az eredet i  felállás.  A 
k öve tkez ő  kanyarban sokkal  okosabbak leszünk ebben a t émában.  Javaslom,  hogy 
a Ka tona  úr e lő ter jesz tésé t  fogadjuk el.

T ö r z s ö k  Károly:
Katona  Csaba indí tványa mellet t  egy dolog szól még,  mégpedig,  ami az 

önkormányzat i  t örvényből  fakadt .  Az önkormányzat i  hivatal  szervezet i  
fe lépí tésére ,  fe ladatai ra ,  funkciójára  a po lgá rmes t e r  tesz  j avas l a to t  a j egyző  
vé leményének kikérésével ,  t ehát  a j egyzőnek  véleményezés i  j oga  van, 
vé leményalkotás i  joga ,  amely véleményalkotás i  jog,  tudjuk a j ogszabá lyokból ,  
nem köte lez  a döntéshoza ta lnál  senkit ,  t ehát  vagy el fogadja  a t es tü le t  vagy nem. 
Ebben az esetben az előter jesztő nem a Po lgá rmes t e r  úr vol t ,  hanem a Jegyző úr. 
Úgy gondolom,  akkor ,  amikor  erre felszól í tás t  kapo t t  a Jegyző úr,  a t örvényesség  
ő rének  kel let t  volna szólni,  hogy szól az önkormányzat i  tö rvény az 
önkormányza t i  hivatal  felépí tésével  kapcsola tban,  mikor  hoz  a t es tüle t  helyes 
döntés t .

S u r á n y i Pál:
Nem nagyon lesz érdemes ,  hogy mind a 18-an e lmondjuk,  egyetér tünk,  a 

j avas l a t  kerül jön el fogadásra .

Dr.  F e k e t e  Antal  János:
Csak pontos í t an i  szere tném az Alpo lgá rmes t e r  úr  által e lmondot t aka t ,  a 

t ö r v én y  így szól:  "a polgármes t er  a j egyző  j avas l a t á r a  e lő te r j esz tés t  nyúj t  be a 
képv i se l ő - t es t ü l e t nek  a hivatal  belső szervezet i  t agozódás ának ,  munkarendjének ,  
va lamint  ügyfé l fogadás i  rendjének meghat ározásá ra" .  Ez  így pontos .

T ö r z s ö k  Károly:
A j avas la t t é t e l i  j o g o t  a törvény egyér t e lműen szabályozza,  a dön téshozó  

f igye lembe veszi ,  de nem köteles  elfogadni .  Nem az egyetér tés i  j o g o t  mondja  ki a 
tö rvény ,  hanem a javas la t t é te l é t .

L a s s ú  Tamás:
A múl tkor i  e lő te r j esz tésem ilyen alapon j og ta l an  volt .  Én d i rekk tbe  nem kér t em 

fel a J egyző ura t  erre.  Nem akarok a Ka tona  Csaba  anyaga ellen érvelni ,  sem 
mel le t t e ,  de e lőbb-u tóbb  egyszer  f igyelembe kell venni  azt  az igényt ,  hogy ez a 
hivatal  á t sze rvezése ,  egyébként  az egész  városban  az in tézmények á t sze rvezése  se 
nem pol i t ikai ,  se nem emocionál i s  ügy,  hanem gazdasági  ügy kell,  hogy legyen,
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l e g a l á b b i s  egy r é s z é n e k .  N y i l v á n v a l ó a n  ezzel  azt  m o n d t a m ,  h o g y  m i n d e n f a j t a  
i lyen i r á nyú  t e v é k e n y s é g e t  egy  s z é l e s  k o n s z e n z u s o n  a l a p u l ó  e g y e t é r t é s s e l  ke l l ene  
v é g r e h a j t a n i .

B á t o r  Ant a l :
Én annyiban módos í tanám,  hogy nem egy r észében  gazdasági ,  hanem 

egyér te lműen gazdasági  és nem poli t ikai ,  i tt  térek vissza a Fazekas  úr legutóbbi  
reagálására ,  amikor  én mondtam,  hogy egy konszenzussal ,  néhány meghatározó 
képviselővel  egyez te tve  ül jünk le, a lakí tsuk át, mert  az élet  néhány éven belül 
duplán adja vissza azt a pofont ,  amit mi most  nem teszünk meg. Én nagyon 
örülök,  hogy ez így alakul t ,  mert  ha most megnézzük,  van egy 97 fős hivatali 
lé t szám 95-ről ,  lesz egy 20 fős Városgondnokság.  Ha jól  emlékszem,  akkor  az 
volt ,  hogy 8-10 főnyi munkával  növekszik a hivatal t evékenysége .  Akkor  10, 12, 
13 főt pluszba alkalmaz a hivatal .  Az elmúlt képvise lő- t es tü le t i  ülésen és azt 
megelőzően  az volt ,  hogy a hivatalból  8 fő átmegy a Vá rosgondnoks ágba ,  most 
nem megy át senki,  a hivatal  97 betöl töt t  hely van december  1-jétől.  Ezt 
mindenképpen felül kell vizsgálni ,  s messzemenőleg egyetér tek azzal a 
módosí tással ,  hogy márciusban tér jünk vissza,  egy normál isan kidolgozot t  
koncepcióval .  Azt  sem látom, hogy a Vá r osgondnoks ág  milyen működési  
szabályzat ta l  megy,  egyál talán kinek milyen jogos í tványa  lesz hozzá.  Félek attól,  
hogy majd mindenki  egy kicsit  belenyúlhat ,  egy jó kis káosszal  fog menni tovább 
j a nu á r  1-jétől.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nekem is van félelmem,  az egyik pályázónak azt  mondtam,  ha ő nyer,  nem 

biztos ,  hogy annak van igaza,  aki a leghangosabb képviselő,  hogy az ő utcájában 
kell mindent  megcsinálni ,  a többiébe  pedig nem.

P é t e r  Is tvánné:
Tisztel t  Képvise lő- tes tüle t !  Azt  hiszem, nyugodtan mondha tnám azt,  hogy az 

egyik szemem sír, a másik nevet  ennek a javas la tnak a kapcsán.  Megmondom 
őszintén,  ha ez így valóban el fogadásra  kerül,  nem tudom,  hogyan fog működni  a 
hivatal ,  ugyanis  a múl tkor i  e lőter jesztés  nemcsak a Városgazdálkodás i  Iroda 
megszűnésé t  vonta  maga után,  hanem átszervezést  az Ügyfélszolgála t i ,  Okmány 
I rodánál .  Már  odakerü l t ek  dolgozók,  papí rokat  kaptak,  megbízás t ,  vi sszavonást .  
Én megmondom őszintén,  nem tudom,  hogy itt a h iva ta lveze tő  mit fog csinálni.  
Mer t  ezt  így lehet  csinálni,  hogy egyszer,  ha egy képvise lő azt  mondja,  akkor  
e lő te r jesz tés t  t eszek,  ha a képviselő azt j avasol ja ,  akkor  az e lőter jesztés t  
v i sszavonom,  de a kol léga véleményét  nem meghal lgatni .  I t t  dolgozni  kel lene,  ide 
be jönnek az ügyfelek,  a képviselők.

F a z e k a s  Is tván:
Amikor  én kekeckedek,  i l letve ha annak tűnik,  e lnézést  kérek mindenki től ,  

a kkor  nem a személyre,  hanem a személyéért  haragszom.  Ha nem jár juk végig a 
rendes  t örvényes  utat ,  akkor  az nem jogos ,  nem törvényes ,  s akkor  a 
véger edmény  ilyen lehet .  Ezér t  emel tem szót.  Vol tak olyan visszhangok,  hogy ne 
azzal  t ö rődjek ,  a lényeg abban benn van, tudom,  nagyon fontos ,  de a módjá t  meg 
kell adni ,  hogyan kerül  a tes tüle t  elé. A vége mindig az, hogy valamit  valahol 
e l ronto t tunk .  A pici dolgokból  jönnek össze a nagy dolgok.



K a t o n a Csaba:
Ahogy ez keresz tülment ,  abszurd volt ,  mármint  az elmúl t  testület i  ülésen a 

hivatal ról  szóló rendelet  el fogadása.  A szándék sérül t ,  amit szerete t t  volna 
szer in tem a testület .  Egy másik dolog van, amit a Lassú képvise lőtársam 
e lmondo t t  és ami valójában körülö t tünk  van. Egy olyan gazdasági  helyzetben van 
a város ,  amikor  meg kell keresni  azt ,  hogy hol lehet  a "nadrágszí ja t  összehúzni" .  
Nem akar ok  abba a hibába esni, ami állami szinten is tö r t én ik ,  van egy bizonyos 
veze tő  rész,  ahol nincsenek szűkí tések,  és onnantól  lefele meg szűkí tés  van. 
Sajnos  el kell fogadni ,  ha lehet ,  a hivatalon belül  és az i n t ézményr endsze rünkön  
is szűkí teni  kell. Érdemes  lenne a Képvi se lő- t es tü l e tnek  azt is végiggondolni ,  
hogy kel l -e ennyi b izo t t ságo t  ekkora  létszámmal  működte tn ie .

T ö r z s ö k Károly:
Aki 1998-ban is tagja volt  a t es tüle tnek,  tudja,  hogy amikor  először  

nekiál l tunk a hivatal  karcsús í tásának,  akkor  a lé tszám 106,5 fő volt .  98 óta létre 
kel let t  hozni  a Gyámhivatal t ,  2000 óta köz t i s z tv i se lőkké  vál tak a k öz t e r ü l e t 
fe lügyelők,  akik addig köza lka lmazot t ak  vol tak és nem ta r toz tak  a hivatal  
lé t számába.  Ezenkívül  ki kel let t  építeni  az Okmányi rodá t ,  a tes tüle t  által 
e l fogado t t  l é t szám ezekkel  együt t  97 fő. Ha a 106-hoz hozzáadom mindazt ,  amit 
ki kel let t  alakí tani  és hozzá lé t számot  felvenni,  akkor  nem a 106 fő dolgozik a 
hivatalban,  ha nem tör t énik  l é t számcsökkenés ,  ésszerűs í tés ,  hanem 115 vagy 120 
fő. Ehhez  kell mérni  a 97 főt.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Jogi  á l lományban 7 fő van, akik a 97,5 fős á l lománytáblában benne vannak.  így 

tessék  a 97,5 főt  venni.

B á t o r  Antal :
Talán még annyi kiegészí tést ,  hogy egy c somó do lgo t  k i szervez tünk a 

h ivata lból  a Vá rosgondnoks ág r a  tekintet t e l ,  az pedig l é t s zámcsökken tő  hatású.  
Ahhoz  nem kell nekünk a 115 fő. Azt  is vegyük f igyelembe,  hány főnek a 
munká j á t  v i sszük át a Városgondnokságba .  Azon v i t a tkoz tunk ,  hogy befér -e  a 
V á r o s g o n d n o k s á g  a hivatalba.  Az volt  a j og o s  érv,  hogy igen 8 főt  úgyis 
k ivonunk ,  a kkor  ado t t  az ő széke,  asztala,  akkor  nem kell plusz helyiségbe vinni 
és így kerül t  a Vá r os gondnokság  hivatalba tö r t énő  elhelyezésének 
megszavazás ra .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Én nem lá t tam a hivatal  eddigi  névsorából  egyet len nevet  sem a 

V á r os go n dn ok sá gb an .

B á t o r  Antal :
U tó l a go s  egyez t e t és  t á rgyaként  let t  volna november  23-a  és december  31-e  

közö t t .  Ez t  h iányolom,  ebből  még semmit  nem lá t tunk,  összesen  9 munkanapunk  
van há t ra ,  és még nincs fogalmam arról ,  hogy kik lesznek benne.  Veze tő j é t  talán 
ma megvá l asz t j uk ,  de szabályzata  nincs,  nem látom,  hogy ki fogja i rányítani ,  
mi lyen módon .  Mindez  nagyon fontos ,  mer t  óriási  pénzek  lesznek a 
V á r os go nd n o k s á gn á l .  Mos t  kell döntenünk,  nem akkor ,  amikor  u tó lag  "futunk és 
ol t juk a tüze t ,  hanem meg kell akadályozni  a tűz  kigyul ladásá t" .
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S u r á n y i  Pál:
M i n d e n t  e l f o g a d o k ,  ami  itt e l h a n g z o t t ,  c s a k  azt  nem t u d o m ,  h á n y a s  a n y a g o t  

t á r g y a l j u k  m o s t ,  m e r t  h a j ó i  e m l é k s z e m  a 341 .  s z á m ú  e l ő t e r j e s z t é s t .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Katona  Csaba önálló indítványa a napirend,  de ami itt elhangzot t ,  nem azért  

nem ál l í tot tam le a hozzászólásokat ,  mert  el tért  a napirendi  pont tól ,  et től  sokkal  
több tar tozik  hozzá,  csak én most  nem kívánok hozzátenni ,  mert  akkor  megint  az 
lesz,  hogy keverek.  Péternétől  e lnézést  kérek,  ha egy kicsi t  Ő lett  az áldozat ,  
akara tunk  el lenére.  Ha visszaál lunk a rendelet re ,  akkor  ugye 102,5 fővel 
t e rvezhe t jük  a jövőévi  köl tségvetési  számot  a hivatal  tekintetében.

P é t e r  I s t v á n n é :
igen.

V á m o s i  Tibor:
Azt  hiszem,  hasonló témában vagyunk számtalan intézménynél .  A vezető 

fe le lőssége  az, hogy az intézmény jól működjön.  Szeptember ,  október ,  november  
hónapban fogla lkoztunk a Vá rosgondnokság  lét rehozásával ,  amikoris  azt 
fogad tuk  el, hogy januárban feláll. Akkor  még személyekről  nem volt szó. 
Valahol  őszintének kellene lennünk egymással ,  mert  ha egyszer  egy képviselő azt 
mondja ,  hogy 14 fővel csökkentsük a hivatal t ,  akkor  ha tá rozza  meg,  mondja 
meg,  hogyan,  miként  képzeli  el, mert  azt csak úgy bejelenteni ,  r oppant  egyszerű 
dolog,  de amikor  az ember a részle tekbe  belemegy,  belebonyolódik.  Azt is kell 
tudni ,  hogy milyen munkát  kell elvégezni .  Tudom jól,  hogy a hivatalban nagyon 
sok munka  nem készül  el, mert  nincs megfelelő szakember .  Miér t  nincs? A 
múl tkor  a Jegyző úrnál  vol tam,  azér t ,  mer t  nem talál  ennyi pénzér t  megfelelő 
szakember t .  Úgy gondolom,  hogy egy vezető kol lekt ívának a hivatalban legalább 
20 főnek kel lene lennie,  akiket  jól  meg kell fizetni.  Ez a Jegyző úrnak a 
felelőssége.  Azt ,  hogy jól csinál ja-e vagy nem, azt meg a Képvise lő- tes tü le t  
mondja  meg.Tel jes  káoszban vagyunk.  Egy kicsi t  hasonl í tunk már lassan a 
kórházhoz ,  de itt van egy olyan vezető társaság,  aki tényleg ismeri ,  vagy a 
b izot t sági  e lnökönek jobban kel lene ismerni  a hivatal  működését .  Egyik napról  a 
másikra  e l lenkező intézkedéseket  ne hozzunk,  mert  abból  káosz  lesz. Ezt  
bebizonyí to t t uk  már a Közüzemi  Kft-nél  is, ké thet enként  el lenkező ha t á roza toka t  
hoz tunk.  A vezető pedig vagy alkalmas,  vagy nem. Ha meg utas í tás t  adunk neki, 
akkor  ne csodá lkozzunk  azon,  hogy végrehaj t ja.

Dr.  S z ő k e  László:
Ti sz te l t  Képviselőtársaim! Néhány mondat  erejéig a saját  módos í tó ,  vagy 

inkább pon tos í t ó  j avas la tom mellet t  szere tnék érvelni.  Egyeté r tek  a december  1-e 
előt t i  á l lapot  visszaál l í tásával .  Tula jdonképpen azzal nem értek egyet ,  hogy 
március  31- ig a hivatal  egészére  vona tkozóan  a szervezet i  fe lépí tésre tér jünk 
vissza.  Emlékez te tn i  szeretném a Tisztel t  Képvi se lőtá rsa imat  arra,  hogy 
t u l a jdonképpen  a mandátumunk felénél t a r tunk és ha márc iusban erre 
v i s sza té rünk,  akkor  ez lesz a hivatalnak a 3. á t szervezése  a mi működésünk  alatt.  
Az első az ésszerű vagy szükségszerű lé t számleépí t és  volt  1999-ben,  a testület  
a kkor  így foga lmazot t .  A második az 1 hónappal  ezelőt t i  döntésünk és a harmadik 
a márciusi  v i s sza térésünk lesz. Azt  gondolom,  ennyi ember t  nem lehet  ilyen 
b i zonyta lanságban tar tani .  Most  visszaáll  a december  1-e előt t i  állapot.



Nyilvánvalóan ez azt jelent i  a dolgozók számára,  hogy március 3 1-iir 
gyakor la t i l ag  biztos a munkaköre  a jelenlegi  a lka lmazot t  gárdának,  március  3 1-e 
után viszont  megint  t ö r t én the t  bármi.  így mindent  lehet  a hivatalban,  csak 
dolgozni  nem.

K a t o n a  Csaba:
Valójában nem tudom,  és azt hiszem, hogy a Képvi se lő tá rsa im sem tudják,  

hogy mekkora  hivatallal  lehet  működte tni  egy ekkora  te lepülés t .  Ez annyit  je lent ,  
hogy köz igazga tás i  s zakembereknek  van valamilyen elképzelése ,  valószínű,  erre 
vannak ajánlot t  sémák.  Biztos,  hogy óriási  a szóródás ,  város  és város  közöt t  
nagyon el térő lehet.  El térő lehet,  hogy milyen fe ladatok vannak a hivatalban és 
azon kívül tervezve.  Amikor  a hivatal  á t szervezéséve l  kapcsola tban  dön téseke t  
hoz tunk,  ál talában t a r t ózkod t am a döntéshoza ta l tó l .  Soha nem volt  e lőt tünk 
egyet len olyan anyag sem, vagy az, hogy a megyei  Köz igazga tás i  Hivatal  mit szól 
ehhez a hivatal i  á t szervezéshez ,  vagy egy szakember ,  akár  másik város j egyzője ,  
vagy köz igazga tásban  já r t as  ember  leadta volna a véleményét .  így valójában ezt 
nem fogom tudni  eldönteni .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Dr. Szőke  úrhoz  kapcsolódnék,  szere tném még hozzáve tő l egesen  látni,  ha 

t öbbször i  felszól í tással  l emondok is, vagy maradok is, mint város lakó,  mikor  
do lgozha t  a Polgármes ter i  Hivatal  közt i sztvi selői  ál lománya végre  nyugodtan?  
Nincs  több kérdésem.  Ebben a fuszt rál t  á l lapotban,  ha az ügyfélnek úgy szólnak 
vissza,  hogy e lmennek a Tisztel t  képviselő hölgyekhez ,  u rakhoz  panaszra,  mert  
e lküldték valahová,  akkor  én csak annyit  t udok  mondani ,  hogy odaál lok mellé és 
megvédem.  Amit  az előbb itt t apasztal tak ,  nem egyedi ,  hogy összeoml ik  az 
ember  és kiáll a sorból ,  amíg nem rendezem a soraimat ,  nekem erre nincs 
szükségem.  Én 1990-től  1994-ig munkál ta tó i  j og g ya kor l ó  vol tam,  ha vissza 
t e t s zenek  emlékezni ,  nagyon sok városban azzal  k e zd őd ö t t  a munka,  hogy 
t akar í t o t t ak ,  de én azt  mondtam akkor  is a hivatal  do lgozó inak ,  hogy Önök  a 
szakma képviselői  a j egyzővel  az élen,  nekem semmi gondom senkivel ,  a város  
s zo lgá la ta  közös  fe ladatunk,  erre Önök vannak kiképezve,  önmagam gyi lkosa 
l ennék és a t e s tü le tnek  t ennék a legnagyobb kárt ,  ha Önökkel  fogla lkoznék és 
e l zavarnám Önöket .  Nem felmentés  az alól,  ha valaki  nem végzi  rendesen  a 
munká já t  és nem szolgál ja  a város lakókat .  94- től  a hivatal  veze tő je  
j ogszabá l yvá l tozá s  köve tkez t ében  a j egyző,  a hivatal  i rányí tója  a polgármes t er .  
96.  február j á ig  Dr.  Czeidl i  I s tván volt  a j egyző ,  az 1996-os  évet  cs inál tuk a 
Péte rnével ,  1997 márciustól  Jegyző úrral .  Én a hivatal i rányí tói  s ze repemet  nem 
vi l l ámhár í tónak tekintem.  A jogszabá lya l ko tásnak  r észese  vol tam,  mi se annak 
t ek in te t tük .  Sokáig  vol t  polemizálás ,  hogy mi az i rányí tás ,  mi a vezetés ,  
j ogszabá ly  pontos í t ásáva l  ma tudjuk,  hogy az egyetér tés i  j o g  gyakor lásáva l  t udok  
beleszólni  dolgokba .  Ha Tes tüle t  r ende le te t  alkot ,  hogy milyen a "karácsonyfa" ,  
akkor  egy darabig  a h iva ta lveze tőnek  szabad keze t  kell adni.  Ő t egnap  úgy 
foga lmazot t ,  ha mi egy b izonyos  csapa tban akarunk focizni ,  akkor  foc izzunk ott .  
Nekem egy kicsi t  más a vé leményem e vona tkozásban .  Ado t t  egy csapat ,  ami 
szer in tem a lapvetően  jól  dolgozik.  Nem mentem el más j egyzőhöz ,  ide-oda ,  1 
évvel  eze lő t t  készül t  s ta t i sz t ika  417 ember  vé leményét  tükröz i  a hivatal  
munkájáról ,  bárki  számára  hozzáférhe tő .  Akik lá t ták,  más t e lepülés  szakemberei ,  
azt  mond ták ,  valamit  ot t  csinál tak az elmúlt  években évt i zedekben,  hogy egy ilyen
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g á r d a  van, hogy a l akosságnak ilyen zaklatot t  ál lapotban ez a véleménye a napi 
munkakapcsola t ról ,  a végzet t  munkáról .  Soha nem megyek be úgy egy céghez,  
hogy az érdekelne engem, hogy miért  van 30, 25, 20 alkalmazot t .  A hivatalt  
1990-ben lé t rehozta  a testület .  Állandóan a mindenkori  tes tületnek másfél 
évenként ,  két évenként  - át lagot  mondtam - vi sszatérő problémája,  hogy sokan 
vannak a hivatalban,  szervezzünk ki. 102 fő volt  engedélyezve,  de nem volt 
fel töl tve a létszám. Nem egyszer  volt  háború,  éppen a gazdá lkodás  j egyében,  ha 
nem indokol t ,  a t a r tósan távol lévő helyére ha t á rozo t t  idejűt  nem engedtünk 
felvenni.  Mego l do t tuk  másképp,  megoldanak  mindent ,  mer t  a közt i sztviselő tudja,  
hogy nincs ha tározot t  munkaideje,  neki van el foglal t sága,  kötelessége,  s ha mi itt 
szórakozunk  bizot tsági  ülésen,  este 11-ig itt van, ha vendéget  kell fogadni  és 
mosogatni  kell, akkor  itt van, nem esik le az aranygyűrű az újjárói,  egy vagy két 
diplomás,  vagy éppen akkor  jö t t  ide gyors-  és gépíró.  A csapat  csapat  és én azt 
szeretném,  ha hosszabb távon is az maradna.  Higyjenek már a csapat  vezetésének 
és ne személyhez kössék,  hogy engedélyeznek-e  100 embert .  Nekem ne 
engedélyezzen senki semmit.  Egy vitában azt mondtam a Jegyző úrnak,  nekem 
személy szerint  egyet len egy beosz to t t r a  nincs szükség,  hanem az elvégzendő 
feladatot  kapjam meg az asztalom sarkára határ időre ,  mennyiségre és kész.  Ha 
úgy jön a kérdés,  hogy sok vagy kevés,  akkor  arról  az oldalról  szoktam elindulni,  
hogy át lagosan mennyi a feladat,  ha 4-5 emberrel  probléma van, valaki újságot  
olvas,  a piacra megy,  később jön vagy hamarabb,  az nem a hivatal ,  az a 4-5 
ember.  Ha bármelyik munkahelyen valaki nagy elszúrás t  csinál,  legyen az kórház,  
i skola vagy egyéb,  az nem az egész kórház,  amikor  az alapján minősí tenek.  A 
hivatal  is egy élő szervezet ,  95-100 emberrel .  Mél t ányos  elbírálást  kérek nekik,  
nyugodt  légkör t ,  hogy úgy mehessenek el karácsonyra ,  hogy hosszabb távra 
é rezhessék azt,  hogy bízik bennük a t es tület  és bizalommal  dolgozhassanak  a 
város  érdekében,  amire ők szerződtek.  Egye té r t ek  a dr. Szőke Lászlóval ,  tegyünk 
egyet  rendbe,  ez a Városgondnokság .  A pá lyázóknak sem tudok  mit mondani ,  
hogyan fog működni .  10-en leülünk,  10 féle elképzelés  van, nincs leszabályozva,  
semmi.  Én viszont  a gazdá lkodásér t  akkor  is felelek,  ha 150 mill iót  megkap a 
köl t ségvetésből  és azzal gazdálkodhat ,  de szabályozás  nélkül  nem fogunk tudni  
öt ről  ha t ra  lépni.  Hétvégén leesik a hó, azt el kell takar í tani ,  a városnak  élni kell, 
májusba ki kell ül tetni  az egynyári  vi rágot ,  elő kell készí teni ,  mert  azt  a magot  
ül tethet i  ki, amit  februárban elrak.  Igen,  senki nem fogja megkérdezni  innen sem, 
hogyan kerül t  oda,  ot t  fog lenni, mert  abba egyeztünk meg,  hogy megkapta  
mindenki  az új helyére a papírt ,  de csinálod a régi t  is, az nincs visszavonva,  erről  
sem beszé lgetünk,  ugye.

K a t o n a  Csaba:
Lenne még egy javas la tom ehhez.  Ilyen szervezet i  és személyzet i  á talakí tásnál  

nem valószínű,  hogy ideális,  ha egy ember  kitalál  valamit ,  és azt megcsinál ja.  
J avasolom hozzá  azt ,  hogy a Képvise lő- tes tüle tből  hozzunk létre egy három tagú 
b i zot t ságot ,  egészül jön ki a polgármester rel ,  j egyzővel  és az i rodavezetőkkel ,  
próbál janak meg egyeztetni  ennek az érdekében.  It t  már megszabhat j a  azt  a 
t es tület ,  hogy valahol  maximálja a lé t számot  és erre próbál janak meg valamit  
lé t rehozni .  Én ennek jobban látom a lehetőségét .
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J á m b o r  At t i l a :
Vissza-v i s szat érö  probléma a lé t számkérdés .  Az az á l t a lános  ki jelentés,  hogy 

sok a létszám,  mindig megragad ennél a megfoga lmazásná l  és soha nem tevődik 
arra,  hogy "z" i rodában 2 fővel többen dolgoznak.  Elvi leg még igaza is lehet 
annak,  aki azt mondja,  hogy egy tel jes intézményen belül sok a létszám,  mert  ki 
tudja,  hogy melyik sarkon sok vagy kevés,  de szere tném elérni és szer intem az 
volna  a t ámoga tha tóbb ,  ha valaki úgy í télné meg,  akármi lyen tapasz ta la t  alapján,  
hogyha  többen vannak,  mint amennyi  a feladat  e l l á t ásához  kell, akkor  erre a kis 
egységre  c ímezve tegye meg a j avas la tá t .  Biz tos  v agyok  abban,  hogy a 
megvi t a t ásánál  segíteni  fog az in tézményvezetőnek ,  könnyebben  át tudja látni a 
Képvi se lő- t es tü l e t  is. Valamiféle kor r ektebb  megfoga lmazás t  szeretnék látni 
ebben.

K a t o n a  Csaba:
Szer intem éppen az a probléma,  hogy innen és onnan ha l lo t tunk valamit .  Ez így 

nem működik,  hal lomás alapján nem lehet eldönteni ,  hogy "x" i rodában hárman 
el lát ják másik három ember munkájá t  is. Ezt én így nem tudom eldönteni .  
Va lósz ínű leg  át lehetne vizsgálni  a munkakör i  l e í rásokat ,  hogy azok mit 
t a r t a lmaznak ,  ki van-e töl tve  a munkaidejük,  ezt szabályozni  lehet ,  mert  annyi 
f e l ada to t  adok neki,  hogy a 8 óráját  ki töl t se  vele,  de ez szer intem nem 
k imondo t t an  a t es tület  feladata.  Próbál junk már normál i san megegyezni  ebben. 
Ténylegesen  az i rodaveze tők  is be tudják látni,  hogy nekik az adot t  ember  kevés 
vagy sok.  Az biztos ,  hogy ez borza lmas  egyezte tés ,  de szer in tem ez cél ravezető 
lehet ,  annál  is, ami most  kialakul t .

S a j t o s  János:
Azt  hiszem,  hogy a hangsúly ténylegesen nem az á t sze rvezésen  van,  hanem 

ahogyan  ezek megtör t énnek ,  mert  én sem tudom azt  elviselni ,  hogy aki tíz éven 
keresz tü l  szolgál ta  a várost  és eddig meg vol tunk e l égedve  a munkájával ,  akkor  
egyik napról  a másikra  le van vál tva a vezetői  ál lásból  és mást  neveznek ki 
he lyet te .  Az u t ód o k a t  úgy kell kinevelni ,  hogy meg kell hagyni  azt  az embert ,  aki 
éveken  keresz tü l  jól  dolgozot t ,  s amikor  ő nyugdí jba megy vagy netán más helyre 
kerül ,  a kk o r  o t tmarad  helyet te  az az ember ,  aki k ineve lkede t t  mellet te.  
Szer in t em mindenkinek  az a kérése ,  ha ilyen á t sze rvezések  vannak és személyi 
ké rdések ,  akko r  ne ilyen d ik ta tór ikus  módon,  hanem a t es tü le t t e l  vagy az 
Okta t ás i ,  Kul turá l i s  és Spor t  Bizot t sággal  (mer t  a múl tkor i  hozzá  t a r tozo t t )  
megbeszé lve ,  közösen ,  és akkor  nem kap a Po lgá rmes t e r  úr  és a Jegyző úr sem 
ilyen t ámadás t .

F a z e k a s  Is tván:
Mo s t  már  körbe j á r tuk  és minden oldalát  megnéz tük  ennek a dolognak.  Csak 

annyi t  sze re tnék  ehhez  a do loghoz  hozzátenni ,  hogy ne ragadjunk ki mindig egy- 
egy in tézményt ,  mer t  korábban e lhangzot t ,  hogy az egész  in t ézményrendszer t  meg 
kell  nézni .  Van egy javas la t ,  amel let t  dön tenünk  kell,  a hozzászólásokból  
nagyjából  látszik is, hogy mi lesz. Ezzel  adha tunk egy nyugalmat  a hivatalnak,  
hogy  t i sz t ességge l  dolgozzanak,  de nem úgy gondol t am,  hogy három hónapig.  Ha 
valaki  nem jól  dolgozik  egy i rodában,  az nem tes tüles t i  téma,  ezér t  van a 
munkahelyi  veze tő .  Ha nem odavaló,  akkor  közölni  kell.


